

Wenn der Newsletter nicht richtig dargestellt wird, klicken Sie [hier](#) für die PDF-Version.

If the Newsletter is not correctly displayed please click [here](#) for the PDF version.

Graduate Research School

# NEWSLETTER

03 | Mai/Juni – May/June 2024

AKTUELLES	NEWS
<p data-bbox="320 669 667 701"><b>GRS jetzt auf Social Media!</b></p> <p data-bbox="204 763 603 795">Folgen Sie der GRS auf LinkedIn:</p> <p data-bbox="204 826 715 884"><a href="http://www.linkedin.com/showcase/btu-graduate-research-school/">www.linkedin.com/showcase/btu-graduate-research-school/</a></p>	<p data-bbox="932 669 1272 701"><b>GRS now on Social Media!</b></p> <p data-bbox="810 763 1153 795">Follow the GRS on LinkedIn:</p> <p data-bbox="810 826 1321 884"><a href="http://www.linkedin.com/showcase/btu-graduate-research-school/">www.linkedin.com/showcase/btu-graduate-research-school/</a></p>
<p data-bbox="272 949 715 981"><b>GRS-Qualifikationsprogramm 2024</b></p> <p data-bbox="256 1010 730 1041"><b>Ab sofort können Sie sich anmelden!</b></p> <p data-bbox="204 1072 774 1408">Auch in diesem Jahr bietet die GRS im Sommer und Herbst wieder ein breites Spektrum an Online-Workshops an. Die Kurse stehen Promovierenden und Postdocs aller Fachbereiche offen. In diesem Jahr haben wir zusätzliche Kurse zu Themen wie LaTeX, KI-Grundlagen und Python für Sie im Angebot. Die Online-Workshops werden von erfahrenen Trainer*innen angeboten. Sie können sich bequem über das GRS-Kursportal »<a href="#">Graduates Virtual Campus</a>« anmelden.</p> <p data-bbox="204 1440 451 1471"><a href="#">Erfahren Sie mehr ...</a></p>	<p data-bbox="874 949 1329 981"><b>GRS Qualification Programme 2024</b></p> <p data-bbox="967 1010 1235 1041"><b>Registration is open!</b></p> <p data-bbox="810 1072 1380 1346">This year, the GRS again offers a wide range of online workshops in the summer and autumn terms. The courses are open to doctoral students and postdoctoral researchers from all disciplines. Additional courses on LaTeX, AI basics, and Python will be offered this year. Experienced trainers deliver our online workshops. You can register easily via the GRS course portal, »<a href="#">Graduates Virtual Campus</a>«.</p> <p data-bbox="810 1377 1046 1408"><a href="#">More information ...</a></p>
<p data-bbox="320 1532 667 1563"><b>»Future Skills for Science«</b></p> <p data-bbox="288 1592 699 1650"><b>Neues E-Learning Angebot für junge Wissenschaftler*innen</b></p> <p data-bbox="204 1718 774 2054">Die GRS kooperiert in diesem Jahr mit <a href="#">TwentyOne Skills</a>, einer der größten digitalen Lernplattformen für junge Wissenschaftler*innen. Die Plattform enthält über 40 relevante Kurse, die Sie flexibel und nach Ihren Wünschen nutzen können. Der GRS stehen 50 Zugänge ab dem 1. Juli zur Verfügung. Außerdem bieten wir mit unserem Partner am 25. Juni ein Kick-Off-Meeting zur Einführung in die Plattform an. <a href="#">Melden Sie sich rechtzeitig an.</a></p>	<p data-bbox="932 1532 1272 1563"><b>»Future Skills for Science«</b></p> <p data-bbox="943 1592 1260 1650"><b>New E-Learning Courses for Young Researchers</b></p> <p data-bbox="810 1718 1380 2022">This year GRS has a collaboration with <a href="#">TwentyOne Skills</a>, which is one of the largest digital learning platforms for young researchers. You can use the platform flexibly and according to your needs with more than 40 relevant courses. The GRS will provide up to 50 accounts from 1 July. In addition, we will offer a short kick-off-meeting on 25 June with our Partner to introduce the platform. Make sure you <a href="#">register</a> early.</p> <p data-bbox="810 2054 1046 2085"><a href="#">More information ...</a></p>

[Erfahren Sie mehr ...](#)

**Interview**

**Prof. Raab blickt auf eine lange Zeit als Leiter der GRS zurück**

Prof. Raab hat die GRS und ihre Vorgängereinrichtung über viele Jahre geleitet. Nach seiner Wahl zum Dekan der Fakultät 2 gab er die Leitung der GRS zum Jahresende 2023 ab. In diesem Interview blickt er zurück und zugleich betont er, was er sich für die Zukunft der GRS wünscht.

[Erfahren Sie mehr ...](#)

**Interview**

**Prof Raab looks back on a long time as head of the GRS**

Professor Raab was at the helm of both GRS and its predecessor for an extensive period. Following his election as Dean of Faculty 2, he resigned from his role in GRS at the end of 2023. In this interview, he reflects on his tenure and outlines his vision for the future of the GRS.

[More information ...](#)

**EUNICE**

**Call: Mentoring For Marie Skłodowska-Curie Postdoctoral Fellowship Proposal**

**Frist: 25. Juni 2024**

Das EUNICE-Netzwerk bietet promovierten Nachwuchswissenschaftler\*innen (max. 8 Jahre nach der Promotion) der Mitgliedshochschulen ein interessantes Mentoring an. Sie können individuelle Unterstützung für eine Bewerbung auf das renommierte „Marie Skłodowska-Curie Action Postdoctoral Fellowship“ (MCSA PF) erhalten. Reichen Sie Ihr Forschungsprojekt bis zum 25. Juni 2024 ein.

Weitere Informationen finden Sie auf der EUNICE-Webseite:

<https://eunice-university.eu/call-coaching-for-marie-curie-postdoctoral-fellowship/>

**EUNICE**

**Call: Mentoring For Marie Skłodowska-Curie Postdoctoral Fellowship Proposal**

**Deadline: 25 June 2024**

The EUNICE network offers postdoctoral researchers (up to 8 years after their PhD) from member universities an interesting mentoring programme. You can receive individual support for your application for the prestigious “Marie Skłodowska-Curie Action Postdoctoral Fellowship” (MCSA PF). Submit your research project by 25 June 2024.

For further information, please visit the EUNICE website:

<https://eunice-university.eu/call-coaching-for-marie-curie-postdoctoral-fellowship/>

**Ausschreibung:**

**HWR International Doctoral Summer School**

**»Application-oriented and practice-related research: Mind the Gap - Find the Gap - Bridge the Gap«**

**Frist: 17. Juni 2024**

Die Hochschule für Wirtschaft und Recht (HWR) ist die größte Hochschule für Angewandte Wissenschaften in Berlin. Vom 9. bis 13. September bietet die HWR am Campus in Schöneberg eine spannende Sommerschule für Promovierende an. Sie können lernen, wie Sie

**CfA:**

**HWR International Doctoral Summer School**

**»Application-oriented and practice-related research: Mind the Gap - Find the Gap - Bridge the Gap«**

**Deadline: 17 June 2024**

The Berlin School of Economics and Law (HWR) is the largest university of applied sciences in Berlin. From 9-13 September, HWR offers an exciting summer school for doctoral researchers at its Schöneberg campus. You will learn how to put the results of your research to practical use for the benefit of society.

Ihre Forschungsergebnisse auch praktisch für die Gesellschaft nutzbar machen können

Weitere Informationen finden Sie auf der HWR-Webseite:

[www.hwr-berlin.de/international-doctoral-summer-school](http://www.hwr-berlin.de/international-doctoral-summer-school)

For further information, please visit the HWR website:

[www.hwr-berlin.de/international-doctoral-summer-school](http://www.hwr-berlin.de/international-doctoral-summer-school)

## GRS QUALIFIKATIONSPROGRAMM

Im Sommer & Herbst bietet die GRS ein umfangreiches Qualifikationsprogramm für Promovierende und Postdocs in der frühen Phase nach der Promotion an:

### Kursbereich 3 – Wissenschaftliche Methoden:

- Einführung in R (Deutsch), 18.–19. Juni & 16.–19. Juli 2024
- Introduction to R (Englisch), 25.–27. Juni & 2.–4. Juli 2024
- Statistical Methods with R (Englisch), 22.–25. Juli 2024
- Understanding the Basics of Artificial Intelligence (Englisch), 8. Oktober 2024
- Bold, Passionate and Mindful – Time- and Self-Management for PhD Researchers (Englisch), 15.–16. & 22.–23. Oktober 2024
- Introduction to LaTeX (Englisch), 17. Oktober 2024
- Introduction to Statistical Data Analysis with Python (Englisch), 7. November 2024
- The Floor Is Yours! Academic Presentations in English (Englisch), 12.–13. November 2024
- Go International! Academic Writing in English (Englisch), 26.–27. November & 3.–4. Dezember 2024

### Kursbereich 4 – Überfachliche Qualifikation:

- Career Planning for PhD Researchers (Englisch), 5. November 2024

### Anmeldung und weitere Informationen:

Die ausführlichen Kursbeschreibungen finden Sie wieder in unserem Kursportal. Dort können Sie sich selbstständig für die Kurse anmelden:

[www.b-tu.de/elearning/graduates](http://www.b-tu.de/elearning/graduates)

## GRS QUALIFICATION PROGRAMME

This summer & autumn, GRS offers a broad qualification programme for doctoral and early-stage postdoctoral researchers:

### Course Area 3 – Scientific Techniques:

- Introduction to R (English), 25–27 June & 2–4 July 2024
- Statistical Methods with R (English), 22–25 July 2024
- Understanding the Basics of Artificial Intelligence (English), 8 October 2024
- Bold, Passionate and Mindful – Time- and Self-Management for PhD Researchers (English), 15–16 & 22–23 October 2024
- Introduction to LaTeX (English), 17 October 2024
- Introduction to Statistical Data Analysis with Python (English), 7 November 2024
- The Floor Is Yours! Academic Presentations in English (English), 12–13 November 2024
- Go International! Academic Writing in English (English), 26–27 November & 3–4 December 2024

### Course Area 4 – Transferable Skills Training:

- Career Planning for PhD Researchers (English), 5 November 2024

### Registration and further information:

You can find all course descriptions on our course portal, where you can also easily register:

[www.b-tu.de/elearning/graduates](http://www.b-tu.de/elearning/graduates)

BTU Cottbus Senftenberg  
Platz der Deutschen Einheit 1  
03046 Cottbus

**Für den Inhalt verantwortlich:**

Robert Rode  
Graduate Research School  
T +49 (0)355 69 3479  
E [robert.rode@b-tu.de](mailto:robert.rode@b-tu.de)

Sie können jederzeit den GRS Newsletter ohne Angabe von Gründen abbestellen. Zum Abbestellen bitte [hier](#) klicken.  
Die ausführlichen Datenschutzinformationen finden Sie auf: [www.b-tu.de/datenschutz](http://www.b-tu.de/datenschutz)

You can unsubscribe the GRS Newsletter at any time without indicating the reason. To unsubscribe please click [here](#).  
For more information about our data-protection policy please refer to our website: [www.b-tu.de/en/privacy-policy](http://www.b-tu.de/en/privacy-policy)